
Koster – minnesnoteringar från vägråd 25 nov 2012  
 
Deltagare 
FIljestad – Sune Hultqvist, sune.hultqvist@telia.com, 0526 20 391 
Bergdalen – Bengt Rydberg, bengt.rydberg@yahoo.se, 070 845 8210 
Ekenäs – Mats Holm matskoster@hotmail.com, 070 628 1722 
Körgårdsvägen – Torbjörn Stjernberg, torbjorn.stjernberg@handels.gu.se, 070 836 9464 
Kyrkosund – Ulf Inge Hansson, Kyrkosunds.vagforening@hotmail.com, 073 637 4095 (deltar via 
telefon, 0520-420818) 
 
Nordkoster – Roger Ekstrand, proek@telia.com, 070 943 5537 eller 0526 20 068 planerade att delta 
men fick förhinder. 
Rörvik – Bror Andersson var inbjuden men hade förhinder. 
 
Mötesanteckningar 
1. Ytterligare vägföreningar som bör bjudas in till framtida vägråd. 
Kapellvägen - Bo Hellberg, bhellberg@gmail.com, 076 163 0513 
Vägen till Arne Örnell – Magnus Örn, Magnus@Ohrn.cc, 070 565 6677 
Torbjörn undersöker om det finns ytterligare föreningar som bör inbjudas framöver. 
 
2. Behov av samordning 
Slutsatsen var att vi vid behov (exvis inköp av grus) via mail informerar varandra och erbjuder 
samordning.  
Vi beslöt också att försöka hålla ett informellt möte någon gång per år och i övrigt sköta samordningen 
via mailkontakter enligt ovan. Kosters samhällsförening kan vara ”motor” för denna informella 
samordning. 
 
3. Halkbekämpning och väggrus 
Kyrkosund har redan beställt isgrus och även väggrus 0,18 (för underhåll) genom Björn Hansson på 
Kostertrafik som står för samordning med transportör och grusleverantör.  
Filjestadsvägen har kvar isgrus sen tidigare. 
Slutsatsen var att Ekenäs, Bergdalen och Körgårdsvägen kan detta år förmodligen köpa väggrus till 
självkostnad från Kyrkosund och möjligen även isgrus från Filjestadsvägen (som alternativ till köp via 
Svevia – se nedan). Inför kommande beställningar åtog vi oss att inbjuda övriga föreningar att delta i 
köp (se p.2 ovan). 
Torbjörn tar kontakt med Niclas Nilssons efterträdare på Svevia och diskuterar hur ett kontrakt skulle 
kunna se ut vad gäller isgrus och halkbekämpning. Det bör vara enkelt, t.ex. per vägmeter.  
Torbjörn kollar med Lubis och med Bröderna Axelsson spridningskostnaden och kollar med dem hur 
ett kontrakt skulle kunna utformas / ber om anbud i någon form.  
Ett alternativ som vi också övervägde var att skaffa en gemensamt ägd spridare som kan dras efter 
exempelvis en fyrhjuling. (Sune nämnde att kostnaderna skulle kunna vara ca 20000 kr). 
 
5. Isgrus för privat bruk  
Conny Hansson och Niclas Nilsson har tillsammans ordnat möjligheten att hämta sand för privat bruk 
från förråd vid grovsopanläggningarna på Syd och Nord (sand i hinkar – ej för vägföreningar eller 
företag).  
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6. Sandlådor 
Mats har nyligen beställt och fått levererat tre gröna plastlådor. Vi kan köpa sandlådor och annat 
material till kommunens pris genom Vilgot Olsson, 0526 19190. Conny trodde priset för plastlådorna 
är ca 2000 kr. Mats minnesbild var att de lådor han köpt från Göteborg kostade ca 800 kr. Ulf får via 
Mats kontaktuppgifter för inköp och När Ulf sen gör en beställning erbjuder han samordning med oss 
övriga.  
 
7. Samordning av regler och skyltning 
Slutsatsen var att vi, som nu i Kyrkosund och för FIljestadsvägen, för alla enskilda vägar kan skaffa och 
sätta upp blå börskyltar med 30 km/ tim. Viktigt att vi håller oss till samma hastighetsbegränsning. 
Vi önskar också att det generella förbudet att köra bil mm på ön även omfattar fyrhjulingar (dvs. ATV, 
all-terrain vehicles). Idag gäller en generell dispens för fordon som är registrerade som arbetsredskap. 
Vill vi ändra reglerna på de allmänna vägarna måste vi gå via Trafikverket där kontaktpersonen i 
Vänersborg heter Joakim Bergman. Torbjörn tar upp frågan i samhällsföreningens styrelse.  
Conny Hansson är villig att diskutera rutiner för dispenshantering och även sådana frågor bör 
diskuteras i samhällsföreningen. Dispens kan exempelvis följa samma principer som på Nord.  
Om vi vill att tillståndskontroll skall göras som förr på Kosterfärjan bör vi ta upp detta med Kostertrafik. 
Torbjörn tar även upp i samhällsföreningen om exempelvis särskilda regler skall gälla för fyrhjulingar 
under sommaren.  En fråga (som vi inte diskuterade idag) är även hur vi förhåller oss till elbilar, vilket 
även berör uthyrningen av dessa. Även denna fråga bör diskutears i samhällsföreningen. 
 
8. Allmänna vägarna  
Den allmänna meningen bland oss var att regeringen bör besluta att vägarna förblir allmänna. Skälet 
för detta har stärkts, bl.a. av att vi nu har många besökare till nationalparken, förutom ett redan 
tidigare högt besöksantal. Vi har efter mötet informellt informerat Elisabet Bodin, 
Näringsdepartementet och Lars Tysklind, Riksdagens Trafikutskott, om vår hållning. 
 
9. Bör vi ha en gemensam vägförening (dvs. en förening för hela Syd)? 
Slutsatsen var att det inte är önskvärt. Det nämndes att den direkta delaktigheten i besluten minskar 
vilket kan göra beslutsfattande svagare och förankringen av besluten svårare. Däremot bör vi 
informellt samordna oss vad gäller inköp och underhåll. 
 
10. Centralt förråd för väggrus och isgrus 
Conny Hansson tar upp frågan med Bosse Thuresson om möjligheter att ordna ett centralt förråd av 
väggrus (0,18) och isgrus på kommunens mark vid grovsopanläggningarna. 


